



Pursue a career as assistant professor of architecture and construction

The [Faculty of Environmental Design](#), founded in 1968, houses three schools: Architecture, Design and Urbanism and Landscape Architecture, with the mission to develop knowledge and train highly qualified talents, who will contribute to the evolution, research and innovation of environmental design practices. The Faculty offers an average of twenty research groups and 23 educational programs, all dedicated to the study of human-environment interactions and intervention in the built and natural environment.

Committed to a disciplinary and professional approach, the [School of Architecture](#) contributes to research and education for quality, sustainable and inclusive architecture, both locally and internationally. It is one of twelve schools in Canada accredited by the Canadian Architectural Certification Board. As a professor you can contribute to this mission through teaching and research in architecture and construction.

Your day-to-day responsibilities

Through your teaching and your research activities, you will play a pivotal role in fostering excellence within your faculty. Furthermore, you will enhance the prominence of your area of expertise and actively participate in the daily activities of our renowned university. In this role, you will:

- Actively participate in the teaching of lectures, studios and seminars for the Bachelor, Masters and PhD programs in Architecture, particularly in the field of construction.
- Develop an independent research program on construction.
- Participate in the supervision of graduate students.
- Actively participate in the development of the discipline through conferences, publications and scientific activities, as well as in the administration of the Faculty.

The successful candidate's professional profile encompasses the following

- Hold a doctorate (Ph.D.) related to the field of architecture. Candidates who have submitted or are in the process of submitting their thesis will also be considered;
- Hold a professional degree in architecture;
- Demonstrate the ability to provide high-quality academic teaching, particularly building construction and design studio teaching;
- Demonstrate a high level of knowledge in building science and techniques, building processes and standards, as well as architectural detailing, applicable to the North American context;
- Knowledge of sustainable development, integrated design processes, performance analysis and recognition of excellence (awards, grants, etc.) are assets.
- Adequate proficiency in the French language or a strong commitment to mastering the proficiency level required upon assuming the position in accordance to [Université de Montréal's Language Policy](#). A French language learning assistance program is offered to all professors who wish to acquire French language skills or enhance their communication abilities.

Additional information about the position

- A competitive salary combined with a comprehensive range of benefits
- Start date: August 1, 2025, or depending on the availability of the successful candidate
- Located at the Faculty of Environmental Design pavilion, Montreal Campus

How to submit your application

The application must be sent to the Department's management, and must include the following documents, before the submission deadline of **August 11, 2024** inclusive:

- A cover letter outlining your teaching interests and your research program in the field of construction (maximum two pages);
- A curriculum vitae, accompanied by a copy of your diplomas;
- A statement of your teaching and mentoring philosophy (maximum one page);
- A research program statement (maximum two pages);
- A copy of three recent publications or research papers (maximum of three documents);
- A teaching dossier including student work carried out under your supervision (maximum fifty pages), and if applicable, a portfolio of significant professional work (maximum ten pages);
- At least three letters of reference sent directly by the author to the Direction.

Izabel Amaral
 Director, School of Architecture
direction-architecture@umontreal.ca

Université de Montréal is committed to employment equity within its community and aims to recruit diverse staff and faculty. We strongly recommend that you complete [this self-identification questionnaire](#).

Université de Montréal's application process allows all members of the Professor's Assembly to review the application files submitted. If you wish to keep your application confidential until the shortlist is established, please mention it in your application.

BENEFITS

- Medical, paramedical, dental care and travel insurance
- Employee and family assistance program, along with an institutional program for better health and well-being
- Defined benefit pension plan offering a retirement pension with indexing, visit rrum.umontreal.ca
- Life insurance and disability income insurance

WORK-LIFE BALANCE

- Up to 2 years of parental leave
- Workload reduction upon return from leave and until the child reaches 2 years of age
- Two on-campus daycare centers
- Summer day camps and during school breaks at the Physical Center of Sports of UdeM
- Compassionate leave

PROFESSIONAL DEVELOPEMENT

- University Pedagogy Development Activity
- Tuition fee exemption program for yourself, your spouse, or partner, and dependent children
- Startup Fund
- French Language Program
- Professional Expenses Allocation Program and Development Leave
- Study and Research Year

DIVERSITY AND INCLUSION

Université de Montréal is strongly committed to fostering diversity and inclusion. Through its Equal Access Employment Program (EAEP), UdeM invites applications from women, Indigenous Peoples, visible and ethnic minorities, as well as persons with disabilities. We will –confidentially– adapt our recruitment mechanisms to the specific needs of people with disabilities who request it.

The University adopts a broad and inclusive definition of diversity that goes beyond applicable laws and encourages all qualified individuals, regardless of their characteristics, to apply for positions. In accordance with current immigration requirements in Canada, please note that priority will be given to Canadian citizens and permanent residents.

The self-identification questionnaire is a voluntary step to promote a diverse and inclusive work and living environment.

The personal information you provide is valuable and will help us improve our practices and comply with current laws.

Personal information is confidential. Be assured that it will be collected and used in accordance with applicable federal and provincial laws, will never be disclosed without your consent, and will not hinder your hiring or career progression at the University of Montreal.



Devenez professeure ou professeur au rang d'adjoint en architecture et construction

La [Faculté de l'aménagement](#), fondée en 1968, regroupe trois écoles – l'École d'architecture, l'École de design et l'École d'urbanisme et d'architecture de paysage. Elle a pour mission de développer des connaissances et former des talents de haut calibre qui sauront contribuer à l'évolution, à la recherche et à l'innovation des pratiques de l'aménagement. La Faculté offre une vingtaine d'unités de recherche et 23 programmes de formation, tous dédiés à l'étude des interactions entre l'humain et son milieu et à l'intervention sur l'environnement bâti et naturel.

[L'École d'architecture](#), engagée dans une approche disciplinaire et professionnelle, contribue à la recherche et à la formation visant une architecture de qualité, durable et inclusive, tant localement que globalement. Elle est l'une des douze écoles au Canada accréditées par le Conseil canadien de certification en architecture. Votre contribution à cette mission se fera à travers l'enseignement et la recherche en architecture et construction.

Vos défis au quotidien

Par votre enseignement en formation initiale et aux cycles supérieurs auprès des étudiantes et étudiants et par vos activités de recherche, vous contribuerez à la promotion de l'excellence de la faculté. Vous assurerez également le rayonnement de votre discipline en plus de participer activement au fonctionnement d'une institution de renom. À ce titre, vous :

- Participerez activement à l'enseignement des cours magistraux, ateliers, et séminaires pour les programmes de baccalauréat, maîtrise et doctorat en architecture, notamment dans le domaine de la construction.
- Développerez un programme de recherche autonome sur la construction.
- Participerez à l'encadrement des étudiants aux 2e et 3e cycles.
- Participerez activement au rayonnement de sa discipline par le biais de conférences, de publications et d'activités scientifiques ainsi qu'au fonctionnement de la Faculté.

Ce qu'il vous faut pour réussir dans ce rôle

- Détenir un doctorat (Ph.D.) lié au domaine de l'architecture. Les personnes candidates qui ont déposé ou sont en cours de dépôt de leur thèse seront également prises en considération;
- Détenir un diplôme professionnel en architecture;
- Démontrer des aptitudes pour offrir un enseignement universitaire de grande qualité, notamment l'enseignement de la construction et du projet en atelier;
- Démontrer un haut niveau de connaissance en sciences et techniques de la construction, processus et normes de construction, ainsi que de la conception de détails architecturaux, applicable au contexte nord-américain;
- Avoir les connaissances en développement durable, processus de conception intégrée, l'analyse de la performance et la reconnaissance de l'excellence (prix, subventions, etc.) constituent des atouts.
- Avoir une connaissance suffisante de la langue française **ou** être déterminé à l'apprendre une fois en poste par l'entremise du programme de soutien à l'apprentissage de la langue française offert par l'UdeM, en vertu de la [Politique linguistique de l'Université de Montréal](#).

Davantage d'information sur le poste

- Salaire concurrentiel jumelé à une gamme complète d'avantages sociaux
- Entrée en fonction le 1^{er} août 2025, ou selon la disponibilité de la personne candidate retenue
- Situé au pavillon de la Faculté de l'aménagement du Campus Montréal

Comment postuler

Le dossier de candidature transmis à la direction du Département doit être constitué des documents suivants, avant la date limite de l'affichage du **11 août 2024** inclusivement:

- Une lettre de motivation dans laquelle vous présentez vos intérêts pédagogiques ainsi que votre programme de recherche dans le domaine visé (au plus deux pages);
- Un curriculum vitæ, accompagné d'une copie de vos diplômes;
- Un exposé sur la philosophie d'enseignement et d'encadrement (au plus une page);
- Un exposé sur le programme de recherche (au plus deux pages);
- Un exemplaire de trois publications ou des travaux de recherche récents (au plus de trois documents);
- Un dossier d'enseignement incluant des travaux étudiants réalisés sous votre supervision (au plus cinquante pages), et le cas échéant, un portfolio de travaux professionnels significatifs (au plus dix pages);
- Au minimum trois lettres de référence transmises directement par leur auteure ou auteur à la Direction.

Izabel Amaral
Directrice de l'École d'architecture
direction-architecture@umontreal.ca

Nous vous encourageons à répondre au [questionnaire d'auto-identification](#). Vous trouverez plus d'information à ce sujet dans l'encadré *Équité, diversité et inclusion* qui se trouve à la fin de ce document.

Selon les procédures de nomination en vigueur à l'UdeM, les membres de l'Assemblée des professeures et professeurs peuvent consulter tous les dossiers de candidature. Si vous souhaitez que votre candidature demeure confidentielle jusqu'à l'établissement de la liste restreinte de recrutement, veuillez le mentionner.

AVANTAGES SOCIAUX

- Soins médicaux, paramédicaux, dentaires et assurance voyage
- Un programme d'aide au personnel et à la famille et un programme institutionnel de santé mieux-être
- Un régime de retraite à prestation déterminées offrant une rente indexée à la retraite
rum.umontreal.ca
- Assurance vie et assurance salaire en cas d'invalidité

CONCILIATION TRAVAIL-VIE PRIVÉE

- Jusqu'à 2 ans de congé parental
- Allègement de la charge de travail au retour du congé et jusqu'à ce que l'enfant ait 2 ans
- Deux centres de la petite enfance sur le campus
- Camps de jour l'été et pendant la relâche scolaire au centre physique et des sports de l'UdeM
- Congé de compassion

DÉVELOPPEMENT PROFESSIONNEL

- Année d'étude et de recherche
- Fonds de démarrage de la recherche
- Programme de francisation
- Activité de perfectionnement en pédagogie universitaire
- Programme d'allocation pour les dépenses professionnelles et congé de perfectionnement
- Programme d'exonération des frais de scolarité pour vous, votre conjoint ou conjointe et vos enfants à charge

ÉQUITÉ, DIVERSITÉ ET INCLUSION

L'UdeM met les [valeurs de diversité, d'équité et d'inclusion](#) au cœur de chacune de ses missions. Par l'entremise de son programme d'accès à l'égalité en emploi (PAÉE), l'Université de Montréal invite les femmes, les Autochtones, les minorités visibles, les minorités ethniques et les personnes en situation de handicap à s'identifier et à présenter leur candidature. Lors du recrutement, nos outils de sélection peuvent aussi être adaptés en toute confidentialité selon les besoins des personnes vivant avec des limitations qui en font la demande.

L'Université adopte une définition large et inclusive de la diversité allant au-delà des lois applicables et encourage toutes les personnes qualifiées pour le poste, peu importe leurs caractéristiques, à poser leur candidature. Conformément aux exigences sur l'immigration en vigueur au Canada, notez que la priorité sera accordée aux citoyennes et citoyens canadiens et aux résidentes et résidents permanents.

Le questionnaire d'auto-identification est une démarche volontaire pour favoriser un milieu de travail et de vie diversifié et inclusif.

Les renseignements personnels que vous nous fournirez sont précieux et nous permettront d'améliorer nos pratiques et de respecter les lois en vigueur.

Les renseignements personnels sont confidentiels. Soyez assuré qu'ils seront colligés et utilisés conformément aux lois fédérales et provinciales applicables, qu'ils ne seront jamais divulgués sans votre consentement et qu'ils ne constitueront pas un frein à votre embauche ou à votre progression de carrière à l'Université de Montréal